
Програма "Дисплей"
— крок до підвищення 
енергоефективності будівель

У Славутичі упродовж декількох років актив
но впроваджуються сучасні енергоефективні 
заходи, про що наша газета неодноразово 
інформувала на своїх шпальтах.

З недавнього часу славутчани вже помітили 
на деяких громадських та житлових будівлях 
плакати з літерами "А”, "В", ”С", "D" з дивни
ми стрілочками. Що це таке? Ц е  результат 
впровадження європейської ініціативи щодо 
застосування програми "Дисплей", яку реалізу
ють усі міста — члени Асоціації енергоефектив- 
них міст України.

Юрій ОСТРЯНІН, 
заступник 
міського голови

Ці плакати вказують, до 
якого класу енерговикорис- 
тання відноситься будівля. 
Найвищий рівень — "А", 
найнижчий — "G". Для визна
чення класу беруться річні 
показники використання теп
ла, води і електроенергії.

Плакат інформує про 
кількість використаної енергії 
на квадратний метр опалю
ваної площі. Наші енергоме- 
неджери протягом 2009 року 
збирали ці дані, вводили по
казники, а програма "Дис
плей" (що розроблена в 
Європі і надана нам Євро
пейським Співтовариством 
для безкоштовного викорис
тання) автоматично їх оп
рацьовує і видає готовий ре
зультат.

Ми тепер знаємо, на яко
му рівні знаходиться місто 
Славутич по енергоефектив
ності будівель. Такий інфор
маційний плакат буде 
розміщений на кожній 
будівлі, в тому числі на всіх 
109 багатоквартирних будин
ках. Перший етап нашої ро
боти — бюджетна сфера і ба
гатоквартирні будинки. Але і 
власників інших будівель ми 
запрошуємо до участі в цьо

му проекті.
Кожен крок до класу "А" — 

це реальна економія енергії, 
грошей сімейного бюджету. 
Тому розміщення плакатів — 
це перший захід, який дозво
лить замислитись над тим, 
що дасть кожній сім’ї еко
номія енергоресурсів.

На "дисплеївських" плака
тах так і записано, що перехід 
з одного класу до іншого — 
це кількість витраченої 
енергії, достатньої для того, 
щоб один автомобіль об’їхав 
навколо світу 3,5 рази. Але 
для того, щоб це зробити, 
треба вкласти певні кошти в 
будинок, наприклад, його 
утеплити, поставити лічиль
ник та управляти споживан
ням енергією і т.д.

Якщо провести аналіз по 
житловому фонду, то 
найбільш енергоефективни- 
ми в нас є будинки при
балтійських кварталів, 
Тбіліського та Київського.

Звісно, що шлях до збере
ження енергії — це шлях че
рез використання коштів. За
кономірне питання, де їх бра
ти?

Крім того, що щорічно із 
міського бюджету виділяють
ся кошти на утеплення бу
динків, міська влада постійно 
звертає увагу на те, що знач
ний потенціал в реалізації за

ходів щодо збереження 
енергії можуть додати самі 
мешканці. Досвід інших міст 
України показує, що дієвим 
кроком до цього є об'єднан
ня жителів у товариства 
співвласників багатоквар
тирних будинків (ОСББ) 
Тільки при умові створення 
цих об’єднань є можливість 
абсолютно реально залучити 
кошти міжнародних ор
ганізацій, які пропонують 
існуючим ОСББ свою фінан
сову допомогу.

Одним з вдалих прикладів 
такої співпраці є досвід міста 
Ніжина, де мешканцям одно
го з багатоквартирних бу
динків вдалося залучити по
над 2 млн.грн. кредитних ре
сурсів для повної реконст
рукції та утеплення свого бу
динку. Це дало можливість 
зменшити річне використан
ня тепла на 30%. До речі, 
проект реалізовано за учас
тю славутицької компанії "Ес- 
ко-центр", а надавачем кре
дитних коштів виступив 
Фонд сприянню реформ в 
житлово-комунальному гос
подарстві України (Нідерлан
ди).

Шановні славутчани, 
підсумовуючи сказане, для 
того щоб ви реально змогли 
заощадити ресурси сімейно
го бюджету, створюйте 
об'єднання співвласників ба
гатоквартирних будинків. Це 
реальний шлях до підвищен
ня енергоефективності своїх 
будівель уже сьогодні.

А завдяки інформаційним 
плакатам "Дисплею" можна 
бачити реальний стан справ 
та результативність впровад
ження енергозберігаючих 
технологій, що повинно стати 
запорукою наших спільних 
дій.


